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Abstract

This study was carried out in Khartoum State during the period between May 2007 

to March 2008, to detect Providencia stuartii from patients with urinary tract 

infection. Forty-six specimens of urine were collected from different hospitals in 

Khartoum State Bacterial DNA was extracted from each urine specimen by using 

phenol chloroform method, and then the real time PCR technique was adopted to 

detect P.stuartii in these specimens. This study showed that the positive results 

were 4.3% and the negative results were 95.7% respectively. The study concluded 

that the real-time PCR is a good technique for fast identification of Providencia  

stuartii from urine specimens and may be used in a diagnostic microbiology 

laboratory.
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الخلصة

ايو           م ن م ترة الف ي ف وم الخرط ة بولي ه الدراس ذه ه ت مارس  2007أجري وحتي  

جمع.   2008 تم عدة         46حيث من البوليه المجاري التهابات لمرضي بول عينه  

 . م            ت توارتي س دة المقتص ا بكتري ي عل رف للتع وذلك الخرطوم ولية في  مستشفيات

طة          بواس ول ب ة عين ل لك جين الوكس وص منق وزي الرايب ووي الن ض الحم تخلص  اس

ل          المتسلس ره البلم ل تفاع ة تقني تخدمت اس م ث ورم كلوروف ول الفين ة طريق  استخدام

   . ان       ة الدراس رت اظه توارتي س دة المقتص ا بكتيري ن ع ف للكش ي من% 4.3الزمن  

 , ا   بينم موجبة كانت تقنية%            95,7العينات ان الدراسة استخلصت سالبة كانت  

ورة            بص ا الباكتيري ن ع الكشف يتم بحيث فعالة تقنية الزمني المتسلسلة البلمرة  تفاعل

ية          التشخيص ل المعام ي ف تخدامها اس ن ويمك بري المخ تزراع الس ة تقني ن م رع  اس

الدقيقة   .                            .للحياء
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